
 Ročník XVII. 17. január 2022 Číslo 2 Nepredajné

Od 12. januára 
je zrušený zákaz 

vychádzania. 
Hromadné podujatia 

sa po novom delia 
do troch skupín: 

nízkorizikové, 
strednerizikové 

a vysokorizikové. 
Núdzový stav 
trvá naďalej. regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Nepremeškajte 
čerpanie dotácií 
z TSK! 
 Viac na 2. strane...

Nová technika 
na vzdelávanie 
v MŠ Horné 
Ozorovce

Požehnanie 
školskej kaplnky 
na CSOŠ 
sv. Terézie 
z Lisieux 
Bánovce 
nad Bebravou

Bilancovanie 
roka 2021 
bánovskými 
športovými 
klubmi

Aké podujatia 
pripravuje 
Mestské 
kultúrne 
stredisko

Hlavným cieľom vedenia 
mesta je prostredníctvom toh-
to projektu zvýšiť mieru zhod-
notenia biologicky rozložiteľ-
ných komunálnych odpadov 
(BRKO), a tým znížiť množ-
stvo odpadu, ktorý je uklada-
ný na skládku či zneškodňo-
vaný iným spôsobom.

V  kompostárni sa bude 
primárne zhodnocovať odpad, 
ktorý vzniká pri údržbe zelene 
v  meste, teda predovšetkým 
pokosená tráva z  verejných 
plôch, parkov či ihrísk, lístie, 
drevný odpad z  orezávok, 
a taktiež zelený odpad od oby-
vateľov, ktorý sa zhromažďu-
je na zbernom dvore. Mesto 
v rámci služby občanom pra-

videlne organizuje zber ko-
nárov z  orezávok zo záhrad 
rodinných domov alebo zber 
biologicky rozložiteľného od-
padu zo záhradkárskych ob-
lastí. Tento odpad bude rov-
nako využitý v kompostárni. 
V  súčasnosti časť drevného 
odpadu spracováva súkromná 
spoločnosť na drevoštiepku, 
zvyšný zelený odpad sa ukladá 
do silážnej jamy. Tento spôsob 
likvidácie je však nevyhovujú-
ci, preto mesto pristúpilo k vy-
pracovaniu projektu na zhod-
nocovanie odpadov procesom 
kompostovania.

Kompostáreň bude lo-
kalizovaná v obci Dežerice, 
na pozemku vo vlastníctve 

mesta. Súčasťou projektu je 
aj obstaranie potrebného 
zariadenia vrátane kole-
sového traktora, rezacieho 
voza na biologické odpady, 
prekopávača a preosievača 
kompostu a podobne.

Projekt schválilo Minis-
terstvo životného prostre-
dia SR a bude financovaný 
z  prostriedkov Európskej 
únie v  rámci Operačného 
programu Kvalita životné-
ho prostredia. Po podpísaní 
zmluvy o  nenávratnom fi-

nančnom príspevku sa za-
čne realizácia projektu.

Na podporu zhodnote-
nia BRKO zaobstaralo mesto 
spolu 1330 kompostérov pre 
domácnosti v rodinných do-
moch. Do domáceho kom-
postu je možné zbierať zelený 
odpad z kuchyne i bežný od-
pad zo záhrad. Väčšie množ-
stvá zeleného odpadu môžu 
občania bezplatne odovzdať 
na zbernom dvore.

Od roku 2021 mesto 
zaviedlo i povinný zber ku-

chynského odpadu z domác-
ností v  bytových domoch. 
Tento odpad sa zatiaľ spra-
cováva v bioplynovej stani-
ci. Perspektívne do budúcna 
uvažuje mesto i nad vlastným 
spracovaním kuchynského 
odpadu v novej kompostár-
ni. Projektové oddelenie už 
v súčasnosti hľadá výzvy na 
zapojenie sa do projektov, 
ktoré umožnia nákup špecia-
lizovaného zariadenia. 

 Ing. Vladimír Margolien, 
 projektové riadenie 

Miliónový projekt na mestskú kompostáreň 
schválený Ministerstvom životného prostredia SR
Mesto Bánovce nad Bebravou získa vďaka ďalšiemu úspešnému projektu nenávratný peňažný príspevok vo výške 

1 127 346 eur na vybudovanie kompostárne biologicky rozložiteľných odpadov.

Ďalší defibrilátor vďaka verejnej zbierke
Koncom minulého roka 

dostalo naše mesto veľmi uži-
točný dar. Z iniciatívy Bánov-
čanky Anny Struhárovej a vďa-
ka nezištnej snahe verejnosti 
sa vo verejnej zbierke podarilo 
vyzberať financie na zakúpenie 
asistovaného externého defib-
rilátora srdca (AED). Ide o špe-
cializovaný prístroj, ktorý v krí-
zovej situácii sám vyhodnotí, či 
je potrebná defibrilácia a navi-
guje kohokoľvek pri záchrane 
ľudského života do momentu, 
kým nepríde zavolaná po-
moc. „K myšlienke zakúpiť ho 
pre mesto ma priviedla vlastne 
jedna celebrita. Je ňou Baštrng 
(vzdelávací projekt pri posky-
tovaní prvej pomoci herca Mi-
chala Kubovčíka – pozn. red.), 
ktorý na YouTube zaujímavým 
a pútavým spôsobom učí ľudí 
zachraňovať ľudské životy. Ak 
máte čas, určite si pozrite jeho 
prácu,“ vysvetľuje prvotný ná-
pad Anička Struhárová. Proces 
vyzbierania financií na kúpu 
prístroja prebiehal formou vý-
zvy na Facebooku, kde ľudia 
ponúkli do dražby a zároveň 
kupovali rôzne výrobky, ako 
napr. kresby, textil či med. Pe-

niaze sa hromadili na transpa-
rentnom účte, kde sa len za 
jeden mesiac podarilo vyzbie-
rať až 2 000 eur. S odbornou 
pomocou pána Ladislava Lu-
káša bol napokon vybratý kon-
krétny model, ktorý môže byť 
počas celého roka umiestnený 
v exteriéri. Umiestnený je na 
budove Mestského kultúrneho 
strediska. „Je voľne dostupný 
na stene budovy pri vstupných 

dverách.  Uvedený priestor je 
pod dohľadom kamery MsP, 
aby sa predišlo prípadnému 
vandalizmu. Ďalším faktorom 
umiestnenia je potreba napá-
jania z elektrickej siete, ktoré je 
zabezpečené z objektu MsKS. 
Osadenie skrinky s defibriláto-
rom zabezpečili zamestnanci 
MsKS, ktorí urobili aj predprí-
pravu na elektrické pripojenie, 
konečné pripojenie zabezpečilo 

mesto. Pre zlepšenie informo-
vanosti občanov mesto v okolí 
100 m zabezpečí osadenie in-
formačných tabúľ pre nasmero-
vanie k zariadeniu,“ upresňuje 
Michal Pojtek, vedúci Odboru 
služieb mestu. A ako defibrilá-
tor v prípade potreby použiť? 
V situácii, že niekto odpadne 
a nedýcha, je nutné telefonicky 
zavolať pomoc - na 112, alebo 
155. To je prvá vec, ktorú prí-
stroj po stlačení gombíka so 
známym obrázkom ZAPNÚŤ, 
povie. A potom ho už len treba 
počúvať. Po zvolení možnosti, 
či ide o záchranu osoby do 8, 
alebo nad 8 rokov, sa na telo 
osoby nalepia výbojové nálep-
ky podľa návodu, ktorý je na 
nich zrozumiteľne nakreslený. 
Prístroj následne vyhodnotí, 
či je potrebné poskytovať ďal-
šiu pomoc - oživovať pacienta, 
a ako. Privolaní záchranári si 
neskôr z prístroja zoberú in-
formácie o tom, čo sa doposiaľ 
s  pacientom dialo. V  našom 
meste je verejne prístupných 
defibrilátorov inštalovaných 
niekoľko, okrem iného na au-
tobusovej stanici, na hasičskej 
stanici, či na Mestskej polícii 

(viac informácií nájdete na 
www.155.sk). Tento je v poradí 
už deviatym a jeho opodstat-
nenosť potvrdzuje aj riaditeľ-
ka MsKS Zuzana Janáčová: 
„Počas rôznych spoločensko-
-kultúrnych podujatí, ktoré sa 
konajú v našej budove, sme už 
zažili niekoľko situácií, kedy 
bolo potrebné ľuďom poskytnúť 
zdravotnú pomoc. Našťastie, 
nikdy nešlo priamo o nutnosť 
oživovania, no ak by k nej nie-
kedy došlo, máme istotu, že sa 
môžeme spoľahnúť na tento vý-
nimočný prístroj.“ Naviac, tým, 
že je umiestnený na dostup-
nom mieste, v prípade potreby 
sa k nemu dostane každý, bez 
toho, aby to záviselo od otvára-
cích hodín a prevádzky MsKS. 
„Cesta AED-ečka k nám vôbec 
nebola komplikovaná. Znie to 
neuveriteľne, ale vlastne si ho 
kúpili občania (nielen nášho 
mesta). Pán z firmy, ktorá nám 
defibrilátor prezentovala bol 
taký nadšený naším nápadom 
a zapálením, že nám sám po-
núkol zľavu 50 eur z ceny prí-
stroja. Úžasné, že?“ uzatvára 
Anna Struhárová. 

 Lenka Karasová

Zľava: A. Struhárová a Z. Janáčová, riaditeľka MsKS
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Vyčlenené finančné 
prostriedky z  dotačných 
schém Trenčianskeho sa-
mosprávneho kraja budú 
v roku 2022 smerovať na 
organizáciu rôznorodých 
kultúrno-spoločenských 
a športových podujatí, ale 
aj na zaujímavé enviro-
nápady obyvateľov kraja, 
obohatenie vyučovacieho 
procesu či podporu aktív-
neho občianstva mladých 
ľudí.

Žiadať o  financie na 
podporu kultúrno-spo-
ločenských a  športových 
podujatí je do konca mar-
ca možné v  rámci Do-
tačného systému TSK či
Participatívneho-komu-
nitného rozpočtu TSK.
„Objem finančných pros-
triedkov určených na pod-
poru podujatí a  projektov 
z Dotačného systému TSK
zostal nezmenený, a  to vo 
výške 300 tisíc eur,“ uvied-
la Renáta Ozimová, vedúca 
Odboru finančného Úradu 
TSK. Zaujímavé komu-
nitné projekty obyvateľov 
kraja bude aj v roku 2022 
možné premeniť na skutoč-
nosť vďaka Participatívne-
ho-komunitnému rozpoč-
tu TSK, prostredníctvom 

ktorého sa medzi navrho-
vateľov zo všetkých okresov 
kraja rozdelí 200 tisíc eur. 

Originálne environ-
mentálne nápady obyva-
teľov kraja, ktoré menia 

Trenčiansku župu na zele-
nú, bude možné aj v tomto 
roku realizovať vďaka gran-
tu Zelené oči. Po novom 
je možné žiadosť podávať 
elektronicky, a  to v  rám-

ci troch hodnotiacich kôl 
s  uzávierkami do 31.1., 
31.3. a 31.5.2022. Rozpo-
čet grantu je aj v tomto roku 
80 tisíc eur. Župa v  tom-
to roku plánuje poskyt-

núť podporu aj návrhom 
mladých ľudí na stredných 
školách. V  rámci Partici-
patívnych rozpočtov na 
stredných školách si štu-
denti budú môcť navrhnúť 

rôznorodé projekty, podie-
ľať sa na diskusiách k  ich 
rozpočtom a aktívne vstu-
povať do fázy hodnotenia 
a rozhodovania. „Na nápa-
dy mladých ľudí na našich 
stredných školách sme vy-
členili 38 tisíc eur, študenti 
každej župnej strednej školy 
si tak budú môcť zrealizo-
vať projekty za 1 000 eur,“ 
dodala Renáta Ozimová. 
Rovnakou sumou má kraj 
v pláne podporiť aktívnych 
pedagogických zamestnan-
cov, rozvoj charakterových 
vlastností a zvýšenie osob-
nostného rozvoja mladých 
ľudí navštevujúcich župné 
stredné školy, a  to pros-
tredníctvom ich zapojenia 
do medzinárodného vzde-
lávacieho programu Me-
dzinárodná cena vojvodu 
z Edinburgu na Slovensku. 
Župa plánuje podporiť 
aj zážitkové vzdelávanie 
stredoškolákov, na kto-
ré v  roku 2022 vyčlenila 
opäť 100 tisíc eur. Žiadosti 
môžu stredné školy posie-
lať do konca mája.

Všetky potrebné infor-
mácie nájdete na webovom 
sídle www.tsk.sk v sekciách 
k  jednotlivým schémam.

Tlačová správa TSK

TSK plánuje v roku 2022 rozdeliť trištvrte milióna eur

Obchodné vedenie spoločnos-
ti TEDOS, spol. s r.o. považuje za 
potrebné vyjadriť sa k  prijatému 
uzneseniu MsZ o zrušení nájomnej 
zmluvy s našou spoločnosťou. 

Na poslednom mestskom za-
stupiteľstve dňa 15. decembra 2021 
došlo k neočakávanému poslanec-
kému návrhu zo strany poslanca 
MsZ Mgr. Holého, ktorý za podpory 
ďalších poslancov MsZ mimo plá-
novaného programu zastupiteľstva 
vypovedali nájomnú zmluvu so 
spol. TEDOS, spol. s r.o. Na samot-
nej aktivite poslancov ako volených 
zástupcov obyvateľov v mestskom 
zastupiteľstve nie je nič zlé, veď kon-
trola aktivít a financií v meste sa od 
poslanca priamo očakáva a predpo-
kladá ju aj zákon. Ale... 

Ale táto aktivita, ak má byť v pro-
spech mesta, nemá niesť známky ne-
profesionality, nemôže byť prejavom 
svojvôle a už vôbec nie protizákonná, 
tak ako ju naši poslanci prejavili a od-
hlasovali na MsZ mesta Bánovce dňa 
15.12. 2021. A čo sa vlastne udialo? 

Mesto Bánovce nad Bebravou 
spolupracuje v  oblasti zabezpečo-
vania komunálnych služieb s našou 
spoločnosťou (TEDOS, spol. s r.o.), 
ktorá uvedené služby na území mes-
ta vykonáva už bezmála 27 rokov. 
TEDOS, spol. s r.o. má od mesta na 
tento účel prenajatý areál. Za jeho 
užívanie platí mestu dohodnuté ná-
jomné. V  zmluve medzi mestom 
a spol. TEDOS, spol. s r.o. je zároveň 
dohodnuté, že zaplatené nájomné sa 

musí účelovo použiť na reinvestova-
nie do prenajatého majetku, aby tento 
zverený majetok nechátral a nestrá-
cal na hodnote. Týmto dojednaním 
v nájomnej zmluve sa napĺňa zákon 
o  majetku obcí, ktorý hovorí, že 
s majetkom mesta treba hospodáriť 
tak, aby bol zveľaďovaný, chránený 
a zhodnocovaný. 

Na rokovaní MsZ dňa 15.12.2021 
pri rokovaní o rozpočte mesta pre r. 
2022-2024 predniesol poslanec Mgr. 
Holý návrh, aby sa nájomná zmluva 
spoločnosti TEDOS, spol. s r.o. vypo-
vedala. Svoj návrh odôvodnil tým, že 
sa po výpovedi budú môcť dojednať 
vzájomne výhodnejšie podmienky 
nájomnej zmluvy. No je tomu sku-
točne tak? Aké dôvody poslancov 
viedli k tomu, aby podporili hlaso-
vaním tento návrh? Bola to naozaj 
úprimná snaha zmeniť veci v meste 
k lepšiemu? Naopak, všetko nasved-
čuje tomu, že to bol krok unáhlený, 
nanajvýš neodborný, nepremyslený 
a zároveň v rozpore so zákonom. 

Pre lepšie pochopenie je potreb-
né v skratke priblížiť proces prípravy 
mestského zastupiteľstva. Materiál, 
ktorý má byť predmetom rokovania 
MsZ, je spracovaný písomne jed-
notlivými odbornými útvarmi MsÚ. 
Následne je predkladaný na rokova-
nie do odborných poradných orgá-
nov MsZ – komisií a až následne sa 
materiál dostáva na rokovanie MsZ. 
V  rámci prípravy naň sa poslanci 
s písomným materiálom oboznámia 
a rovnako tak sa oboznámia so sta-

noviskom príslušnej odbornej komi-
sie, ktorá v rámci svojej odbornosti 
materiál posúdi a urobí záver, či ho 
odporúča MsZ schváliť alebo nie. 
Následne sa tento bod dostane do 
programu rokovania, ktorý je verejný, 
aby sa v prípade dôležitých tém mohli 
zúčastniť aj občania mesta, alebo do-
tknuté strany. 

Vyššie menovaný poslanec v roz-
pore so štandardným predpísaným 
procesom schvaľovania materiálov na 
MsZ, mimo schváleného programu 
MsZ predložil poslanecký návrh po-
čas rokovania 15.12.2021 bod – výpo-
veď nájomnej zmluvy pre spoločnosť 
TEDOS, spol. s r.o. Bez toho, aby bol 
daný bod zaradený v programe roko-
vania MsZ, ktorým sa zasadnutie za-
stupiteľstva záväzne riadi. Bez toho, 
aby bol čo i len spracovaný vo forme 
písomného materiálu, bez toho, aby 
k nemu vopred zaujali stanovisko 
odborné komisie! Bod si títo poslan-
ci odsúhlasili a  výpoveď nájomnej 
zmluvy, aj keď nebola v programe ro-
kovania MsZ, schválili. 

Ako zmluvný partner mesta 
a zároveň správca majetku mesta sa 
teraz pýtame: Na základe čoho vý-
poveď dlhodobej nájomnej zmluvy 
poslanci MsZ schválili? Veď nema-
li žiadny riadny písomný materiál. 
Žiadne právne, ani ekonomické sta-
novisko. Vedia poslanci, čo to bude 
mesto stáť? Disponujú relevantnými 
stanoviskami nezávislých advokátov 
k  rizikám súdnych sporov z  toho 
plynúcim? Ak poslanci nemajú k dis-

pozícii materiál, ako si naštudovali 
povinnosti, ktoré mestu plynú pri 
výpovedi? Majú poslanci nášho mes-
ta premyslené, čo spravia so strojmi, 
automobilmi a  inými hnuteľnými 
vecami, ktoré sú v súčasnosti zapar-
kované, alebo odložené v prenajatom 
majetku bez nájomnej zmluvy a bez 
súhlasu nájomcu? (napr. Stroje a za-
riadenia VPP Mesta). 

V nájomnej zmluve je pri výpo-
vedi zmluvy zadefinovaná povin-
nosť odkúpenia strojov a zariadení 
mestom. Z verejne dostupných zdro-
jov je možné získať informáciu, že 
k 31.12.2020 by hodnota tohto ma-
jetku mala predstavovať cca 600 000 
eur. Aká bude o 5 rokov (po uply-
nutí výpovednej doby), môžeme len 
veľmi vzdialene odhadovať. Súhlasí 
s týmto krokom Hlavná kontrolórka 
mesta? Považuje ho za hospodárne 
nakladanie s verejnými financiami? 
Majú poslanci, ktorí za návrh hlaso-
vali aspoň elementárnu predstavu, 
o akom záväzku pre mesto hlasova-
li? Je prinajmenšom nezodpovedné 
tvrdiť, že takýto záväzok určite ne-
vznikne, najmä, ak za svoje tvrdenia 
poslanci nenesú finančnú zodpoved-
nosť. Svojím hlasovaním poslanci 
prenesú zodpovednosť vždy výhrad-
ne na plecia štatutára mesta, teda pri-
mátorky mesta. 

Chceli by sme pre úplnosť obča-
nom uviesť, že nepoznáme dôvod 
takéhoto konania. Nedisponujeme 
aktuálne žiadnym návrhom zmeny, 
alebo návrhom dodatku k nájom-

nej zmluve. Neevidujeme žiadnu 
iniciatívu ohľadom rokovania vo 
veci nájomnej zmluvy. O  návrhu 
poslanca Holého sme sa dozvedeli 
až z médií. 

Máme záujem o  korektné 
a vzájomne sa rešpektujúce vzťahy 
s mestom a sme zásadne proti „hurá 
systému“, ktorý sa plne prejavil na 
poslednom rokovaní MsZ. Len ne-
dostatočná znalosť veci mohla viesť 
k takémuto kroku bez predchádza-
júcich diskusií, a preto to vnímame 
ako ohrozenie fungovania našej spo-
ločnosti a nedôveru v našu prácu od 
volených zástupcov mesta. Vždy sme 
boli otvorení komunikácii s poslan-
cami a radi ich oboznámime s fun-
govaním spoločnosti, s ľútosťou však 
konštatujeme, že pán Holý, ani iní 
z poslancov okolo neho takýto záu-
jem neprejavili. Na záver by sme si 
ešte dovolili uviesť, že momentálne 
zamestnávame 42 zamestnancov, 
obyvateľov mesta a  z  toho 1/3, t.j. 
14 ľudí tvoria osoby z  marginali-
zovaných skupín, ktorí majú u nás 
dlhodobé pracovné úväzky. Naša 
spoločnosť si nemôže dovoliť mať 
nepremyslené nápady v predvianoč-
nom a ani v žiadnom inom čase, pre-
tože naši zamestnanci čakajú výplatu 
a občania mesta 100 % služby. 

Veríme, že len odborne priprave-
ný návrh môže viesť k riadnemu roz-
hodnutiu k spokojnosti oboch strán. 

Obchodné vedenie TEDOS, 
spol. s  r. o. Bánovce nad Bebravou, 
21.12.2021 

Vyjadrenie spoločnosti TEDOS, spol. s r.o. k MsZ zo dňa 15. decembra 2021
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na facebooku 

Informačné centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov

HARMONOGRAM VÝVOZOV DRUHOTNÝCH SUROVÍN 
V BÁNOVCIACH NAD BEBRAVOU NA ROK 2022



Stav obyvateľstva 
dovysvetlenie

Po uverejnení článku 
o počte obyvateľov mesta Bá-
novce nad Bebravou v minu-
lom čísle chceme bližšie re-
agovať na podnet, ktorý sme 
dostali do redakcie od nášho 
čitateľa. Zároveň za tento 
podnet ďakujeme. V  člán-
ku bolo uvedené,  že mesto 
Bánovce nad Bebravou, bez 
priľahlých mestských častí 
t.j. Biskupice, Dolné Ozorov-
ce, Horné Ozorovce a Malé 
Chlievany má celkom 14 811 
obyvateľov a z toho počtu je 
540 obyvateľov, ktorí majú 
trvalé bydlisko uvedené len 
Bánovce nad Bebravou – bez 
udania konkrétnej adresy, čo 
povoľuje zákon č.253/1998 
Z.z. o hlásení pobytu obča-
nov Slovenskej republiky 
a registri obyvateľov Sloven-
skej republiky v znení záko-
na č. 454/2004 Z.z. Úradná 
pošta je týmto občanom do-
ručovaná na mesto Bánovce 
nad Bebravou. Oznámenie 
o doručení zásielky si títo ob-

čania môžu nájsť na úradnej 
tabuli, ktorá je umiestnená 
pred budovou mestského 
úradu. Pre mnohých, ktorí 
sa ocitli v takejto situácii je 
táto skutočnosť veľmi citlivá, 
najmä, keď majú preukazovať 
svoju totožnosť občianskym 
preukazom. Mnohí z  nich 
„prišli  o  strechu nad hla-
vou“,  žijú v prenajatých by-
toch, alebo im bol zrušený tr-
valý pobyt na žiadosť nového 
majiteľa nehnuteľnosti, resp. 
žijú u  svojich príbuzných 
a  známych. Podľa zistenia 
sa celoročne v našom meste 
pohybuje približne 10 obča-
nov tzv. bezdomovcov. Teraz 
v  zimnom období niektorí 
z  nich využili možnosť byť 
umiestnení dobrovoľne do 
útulku v Kláštore pod Znie-
vom prostredníctvom Ob-
čianskeho združenia Dobrý 
Pastier.
  Redakcia 
 MsÚ Bánovce nad Bebravou 
  evidencia obyvateľstva

Hodnota pamiatky je nevyčísliteľná

Primátorka mesta Bánov-
ce a zároveň poslankyňa TSK 
Rudolfa Novotná dúfa, že 
dom dostane čoskoro nový šat:
„Vedenie gymnázia, ako aj 
poslankyne Trenčianskeho 
samosprávneho kraja – Ing. 
Máčeková, Ing. Hajšová a ja 
sa usilujeme o to, aby Pamät-
ný dom Janka Jesenského 
v Bánovciach, národná kul-
túrna a historická pamiatka 
bola obnovená. Po opako-
vaných rokovaniach s pred-
sedom TSK v  minulých 
rokoch, bol vypracovaný 
projekt obnovy. Očakávam, 
že v  tomto roku minister-
stvo kultúry uvoľní finanč-
né prostriedky prostredníc-
tvom projektu Plán obnovy 
a táto národná kultúrna pa-
miatka (NKP) bude mať 
taký vzhľad, aký si zaslúži.“ 
Aktuálne sa budova využíva 
ako učebňa žiakov gymnázia. 
Ako povedala Elena Kacvin-
ská, súčasná riaditeľka gymná-
zia: „Budova Janka Jesenského 
patrí ku gymnáziu, povedala 
by som, že odjakživa. Ešte ja 
ako študentka gymnázia som 
v nej trávila jeden školský rok. 
Avšak dlhodobo neboli do tejto 
budovy investované finančné 

prostriedky, pretože budova je 
národná kultúrna pamiatka – 
a obnovovať NKP je nesmierne 
finančne náročné. Sme radi, že 
v uplynulých pätnástich rokoch 
nám pamiatkari dovolili upra-
viť aspoň vnútorné priestory. 
Budova bola plynofikovaná, 
opravili sme sociálne zariade-
nia a vnútri to vyzerá pomerne 
slušne. Žiaľ, ten vonkajší stav je 
taký, aký je. K vzhľadu budovy 
prispeli aj samotní pamiatkari 
v  rámci prípravy projektovej 
dokumentácie, keď zbíjačkou 
hľadali artefakty na fasáde bu-
dovy. Nesmierne nás však teší, 
že TSK ako zriaďovateľ našej 
školy našiel cestu ako túto NKP 
obnoviť a v roku 2018 pristúpil 
k realizácii projektovej doku-

mentácie. Jej vytvorenie bolo 
tiež veľmi náročné vzhľadom 
nato, že naozaj treba zachovať 
všetko to cenné a hodnotné, čo 
táto budova v  sebe obnáša.“
Vlastníkom pamiatky teda 
nie je mesto ani gymnázium, 
ale Trenčiansky samospráv-
ny kraj. Podľa vyjadrenia 
kraja sa hodnota obnovy 
odhaduje na 650 tisíc eur. 
Jej skutočná hodnota sa 
však peniazmi vyčísliť nedá. 
Spýtali sme sa tak na ňu sa-
motného pamiatkového úra-
du. Odpovedala nám Mária 
Dvončová, vedúca oddelenia 
z KPÚ Trenčín – pracovisko 
Prievidza. „Celá tá filozofia 
je najmä o kultúrnom, hodno-
tovom a morálnom bohatstve 

územia, kde sa pamiatka na-
chádza. V Bánovciach žil spi-
sovateľ, ktorý pre nás Slovákov 
má veľký význam, poznajú ho 
aj v zahraničí a jednu z tých 
najlepších poviedok, ktorú 
napísal, bola tvorená práve 
v tomto bánovskom prostredí. 
Takže, keď sa to zoberie, jeho 
dom má hodnotu jednak ako 
pamätný dom života J. Jesen-
ského, ale zároveň je tam za-
chovaná aj architektúra toho 
obdobia. Tento objekt ukrýva 
v sebe také detaily, ktoré si na 
prvý pohľad nevšimneme. Na-
príklad dlažba, alebo spôsob 
ako boli prv osádzané pánty, 
kľučky... to všetko sú záležitos-
ti, ktoré si v zahraničí všíma-
me, lebo je to zahraničie, ale 
doma nevenujeme dôraz faktu, 
že aj my máme veci, ktoré sa 
zachovali, a ktoré by bolo veľký 
hriech vyhodiť, alebo len tak si 
ich nevšimnúť.“ Ako uzavrela 
primátorka: „Janko Jesenský 
je jednou z najvýznamnejších 
osobností našej histórie a za-
slúži si, aby dom v ktorom žil 
mal takú tvár, aby sme sa ne-
hanbili pred návštevníkmi ani 
pred obyvateľmi nášho mesta.“ 

 Text: Dana Kluchová, 
 Foto: Alena Borszeková

Nová technika na vzdelávanie 
v MŠ Horné Ozorovce

Mesto doplnilo v  ma-
terskej škole v  Horných 
Ozorovciach vybavenie po-
čítačovou technikou. Perso-
nálu škôlky, ale aj externým 
spolupracovníkom rozšíri 
možnosti vzdelávania, prá-
ce s  deťmi a  výchovných 
a záujmových aktivít.

Základné vybavenie ob-
staraného IT setu obsahuje 
nový notebook, LCD mo-
nitor a dokovaciu stanicu 
pre pripojenie notebookov 
a  iných externých zaria-
dení. Notebook môže byť 

variabilne využitý pri vý-
učbe v triede s praktickým 
napojením na interaktívnu 
tabuľu. Rozšíri možnosti 
výučby aj v detskom počí-
tačovom kútiku, kedy budú 
môcť zároveň na počíta-
čoch pracovať viaceré deti, 
vo dvojiciach alebo men-
ších skupinkách. Techniku 
využije i  lektor anglického 
jazyka, logopedička alebo 
napríklad pracovníci cen-
tra voľného času pri záuj-
mových krúžkoch. Nezane-
dbateľná je pomoc techniky 

v čase obmedzení pri onli-
ne hodinách. Praktickým 
riešením je aj umiestnenie 
nového LCD monitora na 
stenu pomocou otočného 
držiaka medzi jedálňou 
a spálňou, nakoľko v oboch 
miestnostiach príležitostne 
prebiehajú rôzne aktivi-
ty. Príspevok na výchovu 
a  vzdelávanie detí mater-
ských škôl poskytlo Minis-
terstvo školstva, vedy, vý-
skumu a športu SR v rámci 
podpory predprimárneho 
vzdelávania.  Finančné 

prostriedky boli pridelené 
jednotlivým škôlkam pod-
ľa počtu detí, pre ktoré je 
predprimárne vzdelávanie 
povinné.

Tlačová správa mesta

Aktuálna prevádzka 
zimného štadióna

Podľa aktuálne platných 
opatrení nie je zatiaľ možné 
spustiť plošné verejné korču-
ľovanie na Zimnom štadióne 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Aktuálne povolené sú trénin-
gy športových klubov, špor-
tové súťaže a turnaje a korču-
ľovanie detí v rámci školského 
vyučovania. Od pondelka 10. 
januára 2022 je na zimnom 

štadióne obnovený obľúbený 
program korčuliarskej školy 
pre našich žiakov. 

V  najbližších dňoch sa 
očakáva vydanie ďalších 
opatrení. Prípadné zmeny 
ako aj kontakty nájdu obča-
nia na stránke mesta www.
banovce.sk v  časti Zimný 
štadión.

  Správa majetku mesta

Dom spisovateľa Janka Jesenského je objektom, ktorý podľa vzhľadu nie je aktuálne 
pýchou Bánoviec, no tento stav by sa mal zmeniť. 
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Požehnanie školskej kaplnky Premenenia Pána
na CSOŠ sv. Terézie z Lisieux Bánovce nad Bebravou

V  nedeľu 9. januára 2022 
navštívil nitriansky pomocný 
biskup Mons. Peter Beňo svoju 

domovskú farnosť, aby v  rámci 
slávnostnej svätej omše požehnal 
novú kaplnku Premenenia Pána 

v priestoroch Cirkevnej strednej 
odbornej školy sv. Terézie z Li-
sieux. Škola tak v  treťom roku 
svojej existencie dostala priestor 
vyhradený na formáciu zamest-
nancov a  študentov pripravu-
júcich sa na životné povolanie 
budúcich vychovávateľov, peda-
gogických asistentov, sociálnych 
pracovníkov a výchovných pra-
covníkov v materskej škole.

Keďže slávnosť pripadla 
na nedeľu Krstu Pána, v homílii 
sa pomocný biskup venoval práve 
tejto udalosti a  jej významu pre 
dnešných kresťanov. Z  jeho úst 
viackrát zaznelo slovo solidarita. 
Poznamenal, že aj Ježišov krst bol 
zo solidarity k hriešnym ľuďom. 
So slovom solidarita sa stretáva-
me aj v  bežnom živote, najčas-
tejšie v sociálnej oblasti, ktorá je 
našim študentom veľmi blízka 
- štúdium na škole je zamerané 

na sociálne odbory: sociálno-
-výchovný pracovník a vychová-
vateľsko-opatrovateľská činnosť. 
Duchovný správca školy a dekan 
bánovskej farnosti Stanislav Ga-
raj vyjadril presvedčenie, že Pán 
premenený v  Najsvätejšej svia-

tosti bude premieňať srdcia všet-
kých, ktorí túto kaplnku navštívia. 
Kaplnka oslovila mnohých, zvlášť 
študentov oceňujúcich moderné 
riešenie priestoru navrhnuté du-
chovným správcom školy vdp. 
Stanislavom Garajom.  CSOŠ

Na spoločnej fotografii zľava: vdp. Tomáš Barta, Mons. Peter Beňo, 
vdp. Stanislav Garaj a pedagogický zbor CSOŠ

Štvorročný ekonomický štu-
dijný odbor ukončený maturitnou 
skúškou ponúka každému absol-
ventovi či chlapcovi, alebo dievčaťu 
široký záber predmetov, ktoré ho 
prevedú celým procesom súvisiacim 
s podnikaním, ekonomickými sféra-
mi široko zameraného ekonomické-
ho odboru. Naučíš sa všetko, čo po-
trebuješ vedieť pre svoje povolanie, 
ale zároveň získaš kvalitný základ 
pre pokračovanie v štúdiu na vyso-
kej škole. Kvalifikovaní pedagógovia 

Ťa prevedú štúdiom až k maturitnej 
skúške odbornou i zaujímavou for-
mou. Absolventi ovládajú: spraco-
vanie miezd v programe OLYMP, 
jednoduché účtovníctvo s progra-
mom Alfa a podvojné v OMEGE. 
Samozrejmosťou je znalosť desať-
prstovej hmatovej techniky písa-
nia na počítači, spracovanie pod-
nikateľského projektu, proces 
založenia jednoduchej firmy spolu 
s jej technikou propagácie, základy 
manažmentu a manažérskej činnos-

ti, techniku spoločenskej komuniká-
cie a problematiku obchodu v trho-
vej ekonomike. Žiaci sa počas štúdia 
zapájajú do súťaží a  medzinárod-
ných programov ako DofE – Medzi-
národná cena vojvodu z Edinburgu, 
ERASMUS + a iné. 

Zaujalo Ťa to? Čo treba preto 
urobiť ak sa rozhodneš u  nás 
študovať?

Do 20. marca 2022 zákonný zá-
stupca podáva prihlášku na stred-

nú školu. Prijímacie skúšky sa budú 
konať pre 1. kolo: 1. termín - 2. ale-
bo 3.5.2022 (na  prihláške 1. ter-
mín) 2. termín - 9. alebo 10.5.2022 
(na prihláške 2. termín)

V  prípade, že sa Ti nepoda-
rí umiestniť v  1. kole prijímacích 

skúšok môžeš si podať prihlášku 
do  2.  kola na voľné miesta, ktoré 
škola ponúkne. Ak máš otázky, ale-
bo sa chceš prísť k nám pozrieť pred 
tým ako sa rozhodneš - volaj na číslo 
telefónu 038/5363114,12,33. 
SOŠ strojnícka Bánovce nad Bebravou

Zľava: vyučujúca Katarína Mikušová so žiačkami 3. ročníka študijného 
odboru OAP Luciou Kutišovou, Barborou Hankovou, Soňou Turekovou 
na súťaži cvičných firiem v Nitre

Chceš si založiť vlastnú firmu?
Nauč sa to s nami v študijnom odbore 
6352 M OBCHOD A PODNIKANIE 
na Strednej odbornej škole strojníckej 
v Bánovciach nad Bebravou

Pred sto rokmi sa kanadskému chirurgovi 
Frederickovi Bantingovi a 21-ročnému asisten-
tovi v tej dobe ešte len študentovi, Charlesovi 
Bestovi podarilo 27. júla 1921 v Torontskej uni-
verzite získať inzulín z pankreasu psov. Takto 
získaný inzulín sa po prvý raz rozhodli vy-
skúšať na 14-ročnom Leonardovi Thompso-
novi, ktorý bol v beznádejnom stave, strieda-
vo upadal do diabetickej kómy. Práve on ako 
prvý dostal 11. januára 1922 injekciu s inzu-
línom. Nečistý inzulín vyvolával u chlapca 
alergickú reakciu a jeho stav sa výraznejšie 
nelepšil, no druhá, už očistená dávka mu za-
chránila život. Za tento objav v roku 1923 zís-

kal Banting a McLeod (ktorý mu poskytol la-
boratórium), Nobelovu cenu za medicínu. Na 
asistenta Besta sa akosi pozabudlo...Od tejto 
doby inzulín zachraňuje životy miliónom 
diabetikov na svete. Technológie ale postu-
pujú míľovými krokmi dopredu a aj inzulín je 
stále dokonalejším a účinnejším. Keď pred sto 
rokmi na vynáleze pracovali dvaja ľudia, dnes 
na zlepšovaní inzulínu pracujú tisícky vedcov 
v špičkových laboratóriách z celého sveta.

Čo je však zaujímavé, že po objave inzulí-
nu ani jeden diabetik neodmietol túto liečbu, 
a to z prostého jednoduchého dôvodu. Každý 
chcel žiť a prežívať svoj život so svojimi blíz-

kymi. Netrebalo nikoho nútiť k jeho aplikácii, 
aj keď to nebol najšpičkovejší medikament, 
ale zachraňoval život. Sme tomuto vynálezu 
všetci diabetici vďační a nikdy by sme si všet-
ci, ktorí inzulín potrebujeme, nevedeli pred-
staviť život bez neho.

Aká je tu, ale po sto rokoch paralela života. 
Dnes tu po celom svete šarapatí koronavírus 
a zabíja tiež státisíce ľudí. Vakcína, ktorú vy-
mysleli špičkové vedecké kolektívy, nám dnes 
môže tiež zachraňovať život. Pred sto rokmi 
neexistovali špičkové kontrolné mechanizmy 
a aj tak si inzulín aplikovali všetci diabetici. 
Dnes, keď vakcína proti koronavírusu prechá-

dza množstvom klinických skúšok, kontrolný-
mi a schvaľovacími procesmi, mnohí nechcú 
ochrániť svoje zdravie a život svojich blízkych. 
Koľko už máme po Slovensku vdov, vdovcov, 
sirôt a mnohé vnúčatá sú bez babky a dedka. 
Je to strašné a bolestivé. Nerozširujte ich rady. 

Prosím Vás, prehodnoťte svoj negatívny 
postoj k očkovaniu a nerobte iných nešťast-
ných. Aj ja a moja rodina sme už zaočko-
vaní treťou dávkou. Takto je zaočkovaná aj 
moja 87-ročná teta s defibrilátom a cíti sa 
bezpečne a v pohode...

Mgr. Ing. Jozef Borovka, 
 prezident Zväzu diabetikov Slovenska

Platená inzercia
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Opustili nás

 Spoločenská kronika

Našla som hotovosť v bankomate pri Kauflande. Na in-
formáciách mi poradili, že mám ísť do banky a tá majiteľa 
po čase dohľadá.

Bolo už veľa hodín a doma v chladničke na mňa čakalo 
cesto na medovníky, a tak som pre skrátenie a uľahčenie 
procesu hľadania vyskúšala silu sociálnych sietí. 

Napísala som na Facebook krátky oznam a pustila som 
sa do pečenia medovníkov.

Kedy a koľko - to boli indície, ktoré som poznala len ja 
a skutočný majiteľ hotovosti.

Do dvoch hodín po zverejnení oznamu ho prezdieľalo 
viac ako šesťsto ľudí.

Majiteľ sa našiel, a to, že peniaze zabudol v bankomate si 
uvedomil tiež až vtedy, keď si o tom prečítal na Facebooku.

Ľudia neustále oznam zdieľali a chýr o mojom šľachet-
nom čine sa niesol až hen, za Košice. Darmo som napísala, 
že majiteľ sa už našiel. Počet zdieľaní - 1 869.

Razom som sa stala hrdinkou a nositeľkou čestnosti. 
Ľudia mi písali poďakovania, posielali srdiečka a anjelov.

Bol predvianočný čas a svet sa menil na priestor plný 
dobrosrdečnosti. Samovoľne som vykrajovala z cesta samé 
srdiečka, no celkom nevďačne som pocítila zvláštny smú-
tok. Smútok z toho, že považujeme za hrdinstvo niečo, čo 
by malo byť úplne samozrejmé.

To, čo mi do žíl vštepili moji rodičia, keď som bola malé 
dieťa a ja som to zas naučila moje deti a moje deti to snáď 
naučia ich deti.

Toto reťazenie zabezpečuje prirodzené odovzdávanie si 
základných ľudských pravidiel a hodnôt.

Ak si ich zabudneme reťaziť a odovzdávať, stanú sa na-
koniec ojedinelým hrdinským činom, ba až zvláštnosťou.

Tak prosím, reťazme a neustále odovzdávajme – niečo 
cenné a trvácne, čo by tu malo zostať navždy.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

kultúra, spoločnosť 5

INZERCIA V NOVINÁCH
NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 297 151

obchod@kulturabn.sk

Bánovská televízia 
priniesla počas sviatkov
priame prenosy 
z bohoslužieb

Aké podujatia pripravuje
Mestské kultúrne stredisko

Počas vianočných sviatkov boli 
konania bohoslužieb za prítomnosti 
verejnosti obmedzené, rešpektujúc ak-
tuálne platné protipandemické naria-
denia. Veriaci sa mohli stretnúť v kos-
toloch iba v menšom počte, a preto sa 
vedenie rímskokatolíckej farnosti v Bá-
novciach dohodlo na živých prenosoch 
zo sviatočných bohoslužieb s mestskou 

televíziou. Veriaci tak mohli byť prí-
tomní na svätej omši aspoň prostred-
níctvom svojich obrazoviek. BTV túto 
možnosť ponúkla v sérii už štvrtýkrát 
a môžeme povedať, že sa stretla s po-
zitívnym ohlasom. Počas vianočného 
obdobia bolo vo vysielaní BTV odvy-
sielaných osem živých prenosov vráta-
ne polnočnej omše na Štedrý deň.  (r)

Pomaly sa nám „utria-
sajú“ nové nariadenia, ktoré 
sa týkajú aj oblasti kultúry 
a my sa môžeme pustiť do 
práce naplno. Niektoré plá-
nované profesionálne pod-
ujatia sa presunuli na nový 
termín – týka sa to najmä 
detského programu Smej-
ko a Tanculienka, ktoré sa 
malo konať koncom januá-
ra (nový termín je v máji) 
a divadelného predstavenia 
Horúca sprcha plánované-
ho na február (nový termín 
je v máji). Väčšina podujatí 
bude organizovaná v reži-
me očkovaní a prekonaní, 

ale o  konkrétnych pod-
mienkach sa vždy dočítate 
pri jednotlivých poduja-
tiach na našej stránke www.
kulturabn.sk.

V  najbližšom čase vás 
chceme pozvať aspoň do 
filmového klubu Kassan-
dra na nemecký film Na-
rušiteľ systému. Stretneme 
sa opäť v Ži:ve na Námestí 
Ľ. Štúra v Bánovciach nad 
Bebravou. V  debute reži-
sérky Nory Fingscheidt sa 
zoznámime s deväťročnou 
Benni, dievčaťom s problé-
movým správaním a tvárou 
anjela, ktorá je v  spisoch 

vedená ako „narušiteľ sys-
tému“. Dievča, ktoré neza-
padá do štruktúry nemec-
kých sociálnych služieb, je 
plné neovládateľnej zloby, 
namierenej proti každému, 
kto je v jej svete prekážkou 
návratu domov k matke. Tá 
ju však, bohužiaľ, nezvláda 
ani v  Benniných dobrých 
obdobiach. Existuje aspoň 
jeden človek, ktorý by bol 
schopný dať dievčatku bez-
podmienečnú lásku? Lístky 
je potrebné si rezervovať 
správou cez FB alebo tele-
fonicky na 0948  274  743. 
Vo februári (25.2.) pripra-

vujeme krásne divadelné 
predstavenie pre deti Tri 
prasiatka a  vlk. Ak ste si 
mysleli, že poznáte roz-
právku o troch prasiatkach, 
mýlili ste sa... Viete, že 
spolu so zlým vlkom si na 
nich brúsi zúbky i pazúriky 
prefíkaná líška Riška? Príď-
te spolu s deťmi prežiť čas 
plný smiechu s troškou na-
pätia i ponaučenia. Vstup-
né je 6 €, lístky sa predávajú 
od 1. februára 2022 v MsKS 
a  Informačnom centre. 
Podujatie sa koná v režime 
očkovaní a prekonaní. 

  Veronika Palušová
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Bilancovanie roka 2021 bánovskými športovými klubmi

Zápasenie 
Milan Urbánek

tréner a podpredseda MZK
Zápasnícky kalendár podujatí 2021 sa 

akoby postavil naruby. Bolo to dôsledkom 
pandémie, keď lockdown z  roku 2020 
pokračoval aj v novom roku. Trénovalo 
sa len občasne, pri uvoľnení opatrení, aj 
to len v skupinkách po šesť športovcov 
a v posilňovni. Na konci prvého polroka 
v roku 2021 prišla možnosť účasti našich 
chlapcov na majstrovstvách Európy. Po 
komplikovanej príprave (individuálnej 
a skupinovej) sa po dlhšej dobe predsta-
vili na majstrovstvách Európy aj zástup-
covia z MZK Bánovce. Tomáš Melas, Eros 
Čelechovský a Viliam Daniš si pripísali 
prvé štarty na vrcholnom šampionáte. 
Žiaľ, okolnosti im neumožnili sa dosta-
točne a kvalitne pripraviť (tréningovo aj 
súťažne) a dosiahnuté výsledky to potvr-
dili. Ani v  jednom prípade sa chalanom 
nepodarilo vo svojom stretnutí zvíťaziť. 
Dúfame, že nazbierali aspoň dostatok 
skúseností, zážitkov, ktoré zúročia v ďalšej 
zápasníckej kariére. 

Ako som už spomínal, súťažný kalen-
dár sa nám úplne otočil, keď sa sezóna 
rozbiehala po dlhej prestávke hneď maj-
strovstvami Európy. A až potom prišli na 
rad majstrovstvá Slovenska. K slovu sa do-
stali všetky vekové kategórie. Náš klub sa 
opäť na domácich šampionátoch nestratil. 
Práve naopak. Chlapci a dievčatá z MZK 
si odniesli až 33 medailových umiestnení 
– 9-krát titul majstra Slovenska, 12-krát 
2. miesto a 12-krát 3. miesto. Počtom zís-
kaných medailí sme vyrovnali rekord klu-
bu z roku 2019. Medzi najlepších patrili 
dvojnásobní majstri Slovenska – Andreas 
Kern, Matyáš Filo a Patrik Urbánek. Titul 
majstrov Slovenska ešte pridali starší žia-
ci aj v hodnotení klubov vo voľnom štýle. 
Najlepším zápasníkom MZK za rok 2021 
sa stal Viliam Daniš, ktorý podal výborné 
výkony v kategórii kadetov (1. a 3. miesto), 
juniorov (2x 2. miesto), ale aj u seniorov 
(2x 5. miesto). 

V mene Mestského zápasníckeho klu-
bu chcem všetkým popriať všetko dobré 
v novom roku. Ďakujeme všetkým, ktorí 
prispeli k fungovaniu klubu v týchto ne-
ľahkých časoch. Dúfame, že situácia sa 
zlepší čo najskôr, vrátime sa do normál-
neho života – či už osobného, pracovného, 

športového a budeme sa stretávať v hoj-
nom počte na tréningoch, turnajoch, sú-
stredeniach i v bežnom živote.

Kolky 
Jaroslav Podolák, 

člen BKK
Z dôvodu covidovej epidémie sa od-

vetná časť 2. ligy západ ročníka 2020/21 
z rozhodnutia SKoZ neodohrala. Po zlep-
šení situácie vedenie SKoZ usporiadalo 
MSvK jednotlivcov za účasti hráčov všet-
kých súťaží od 2. ligy až po Interligu. V ka-
tegórii žien K. Lifa obsadila 20. miesto, 
v mužoch M. Švelka obsadil 49. priečku 
(120 hráčov), do 60 rokov D. Adamko-
vič obsadil 41. miesto. Najlepší výsledok 
nášho klub zariadil J. Podolák, v kategó-
rii nad 60 rokov získal bronzovú medailu 
v hodnotení jednotlivcov aj v kombinácii. 
V júni sa rozbehla príprava na nový ročník 
2021/22, ktorý odštartoval v prvý septem-
brový týždeň. Do súťaží sme prihlásili dve 
družstvá. Áčko do 2. ligy západ a Béčko do 
3. ligy Trenčianskeho kraja. No po troch 
mesiacoch sa súťaže opäť prerušili z dô-
vodu covidu. Smola pre Áčko, ktorému 
patrila po odohratí 10. kola prvá priečka 
v 2. lige, s bilanciou sedem výhier a dvoch 
prehier. V štyroch domácich zápasoch sme 
bodovali naplno. Darilo sa nám aj u súpe-
rov, kde sme z piatich zápasov odchádzali 
3-krát ako víťazné družstvo. Čo sa týka vý-
konov našich hráčov, tak môžeme vyslo-
viť spokojnosť. Najlepšie výkony podávajú 
J. Podolák a P. Bročko s priemerom 540 ko-
lov na zápas. Najlepšie bodujúcim hráčom 
je D. Adamkovič, za šesť výhier v deviatich 

zápasoch. J. Podolák, J. Bročko a V. Ko-
šík mali bilanciu 5/8. Nedarí sa bodovať 
Bročkovi ml., ktorý však podáva vyrovna-
né a kvalitné výkony. Veríme však v obrat 
k zlepšeniu. Ostatní naši hráči striedajú 
dobré výkony so slabšími, ale ako celku sa 
nám darí. Všetci hráči tak majú svoj po-
diel na zatiaľ 1. mieste. Horšie je to však 
s účasťou Béčka v 3. lige. Nášmu družstvu 
patrí posledné 7. miesto, keď v siedmich 
zápasoch dokázali raz vyhrať a raz remizo-
vať. Je to súťaž 4-členných družstiev, ktorá 
sa hrá prevažne počas pracovného týždňa 
a nie všetci hráči sú k dispozícii z pracov-
ných dôvodov. Medzi najlepších hráčov 
Béčka patria M. Švelka a K. Lifa. K lepšie-
mu priemeru patria ešte len začínajúci T. 
Podolák a M. Adamkovič. Ostatní hráči 
budú musieť zlepšiť svoje výkony, aby sa 

ako celok posunuli na vyššie priečky. No 
ešte sa musím pozastaviť nad stavom našej 
kolkárne. Sme posledná kolkáreň na SvK, 
kde sa hrá na sadurite takáto organizovaná 
súťaž. Do skoro 40-ročnej kolkárne (súperi 
ju volajú - Dreváreň) by sa patrilo už niečo 
investovať. Už pomaly všetko odchádza, 
hapruje elektrina, povrch dráh sa vylupuje. 
Všetky opravy si zabezpečujeme a robíme 
sami členovia kolkárne už niekoľko rokov. 
Väčšinu nákladov aj sami znášame. Áno, 
mesto nám tiež fi nančne prispieva, no to 
nepostačuje. Kvôli katastrofálnemu stavu 
kolkárne, nemôžeme sprístupniť kolkáreň 
verejnosti, žiakom škôl, ktorí k nám cho-
dievali. Nemôžeme poriadať ani mestskú 
ligu, o ktorú bol záujem. Bolo by načase, 
aby mestské zastupiteľstvo začalo nie-
čo ohľadom kolkárne robiť, lebo možno 
táto sezóna môže byť posledná. Robíme 
mestu, myslím si dobrú reklamu svojimi 
výsledkami, a  preto prosíme o  pomoc. 
Zrekonštruovali sme už futbalové ihrisko, 
hádzanársku halu a aj zimný štadión. Stá-
lo to určite nemalé fi nančné prostriedky, 
ale suma cca 80 000 eur na rekonštrukciu 
kolkárne je zanedbateľná oproti sumám, 
ktoré sa použili na menované športovis-
ká. Ponuka vám už bola predložená, len sa 
k nej treba vyjadriť. Nám však ostáva len 
veriť, že radní mesta nepoložia kolkáreň na 
kolená. Dovtedy vám prajem všetkým veľa 
zdravia. Lúčim sa kolkárskym pozdravom 
HODU ZDAR.

Bánovská bežecká liga, 
Pavol Struhár 

organizátor BBL
Rok 2021 bol pre organizátorov športo-

vých podujatí náročný. Bánovská bežecká 
liga v roku 2021 oslavovala 10. narodeniny, 
čomu sme chceli prispôsobiť aj jednotlivé 
aktivity. Pandémia COVID-19 a následne 
opatrenia však boli ťažko predvídateľné, ta-
kže naše pôvodné plány a harmonogramy 
zostali len na papieri. Našou výhodou však 
je, že bežci môžu športovať aspoň individu-
álne. Naším ihriskom je príroda, a tú nám 
nezavreli. Bežcov či „prechádzkarov“ sme 
motivovali, aby pohybom trávili čo najviac 
času a posilňovali tak imunitu a psychickú 
pohodu. Ešte ku koncu roka 2020 sme tak 
pre nich spustili Virtuálnu bánovskú be-
žeckú ligu. Tá sa nebežala hromadne, ale 
každý bežec/chodec ju mohol absolvovať 
v dvojtýždňovom intervale podľa toho, ako 
mu to časovo vyhovovalo. V roku 2021 sme 
tak počas 6 mesiacov čakania na otvorenie 
hromadných podujatí stihli zorganizovať 5 
virtuálnych kôl, na ktorých sa zúčastňovalo 
priemerne 30 bežcov. Po uvoľnení opatrení 
sme 27. júna odštartovali aj klasickú BBL, 
a to vo veľmi peknom prostredí Uhrovské-
ho hradu. Bežne behávame každý mesiac, 
ale kvôli zameškanému a obave z jesenných 
obmedzení sme zhustili program a bežalo 
sa každé dva týždne. Bolo to organizačne 
náročné, od konca júna do polovice sep-
tembra sme stihli zorganizovať až 7 kôl 
v okolitých obciach, konkrétne v Uhrov-
skom Podhradí, Vlčkove, Brezolupoch, 

Miezgovciach, Ľutove, Bobote a nakoniec 
v Prusoch. Priemerne nám na preteky cho-
dilo viac ako 50 bežcov (v Bobote a Prusoch 
dokonca 76). Do konečnej tabuľky po sied-
mich kolách sme zapísali 99 bežcov, ktorí 
prišli na ligu aspoň raz. Tešíme sa tiež, že sa 
ligy zúčastnilo mnoho detí, našich budúcich 
nádejí, pre ktoré sme mali vždy pripravené 
pohybové aktivity a odmenu za ich kvalitné 
výkony a usilovnosť. Zameškané vyhodno-
tenie ligy z roku 2020 aj aktuálne z 2021 
sme uskutočnili 19. septembra v Prusoch, 
kde máme už tradične veľmi dobré zázemie. 
Aj tento rok bolo pripravené občerstvenie, 
hudba a mnoho cien pre rýchlych či pra-
videlných behačov a našich detských pre-
tekárov. Za účasti zakladateľov Bánovskej 

bežeckej ligy, rodiny Marišovcov, sme si tiež 
pripomenuli 10 rokov súťaže a oslávili spolu 
toto milé jubileum. Po ofi ciálnom ukončení 
sezóny sme ešte stihli pod značkou Bánov-
ských behúňov odbehnúť súťažný štafetový 
beh Th e Run Slovakia od Košíc do Tepličky 
nad Váhom o dĺžke 293 km, ktorý sme po 
skvelom výkone vyhrali. Väčšinu z 12-člen-
ného tímu Bánovských behúňov tvoria pra-
videlní bežci z Bánovskej bežeckej ligy. Je to 
dôkaz, že nám to v rámci bánovskej bežec-
kej komunity už mnoho rokov funguje, čo 
potvrdil aj víťazný tím. Na konci októbra 
sme preto zorganizovali ešte jeden priateľ-
ský beh a dve virtuálne kolá v rámci Vir-
tuálnej bežeckej ligy 2021, ktorá pokračuje 
aj v tomto roku. Organizátori a bežci však 
počas roka zvyknú aj pomáhať a inak to ne-
bolo ani v rýchlom roku 2021. Hneď v pr-
vom kole sme venovali štartovné vo výške 
120 eur kastelánovi Uhrovského hradu na 
potrebnú réžiu spojenú s rekonštrukciou 
hradu. Posledné kolo sme zbierali peniaze 
pre neziskovú organizáciu Harmoni, kam 
putoval celý výťažok zo štartovného posled-
ného kola v celkovej sume 180 eur. A na-
koniec, v rámci neoficiálneho ukončenia 
sezóny 2021 v okolí bánovskej priehrady 
sme vyzbierali až 365 eur na nákup AED, 
teda automatického externého defi briláto-
ra, ktorý pomáha laikom zachraňovať živo-
ty. Veľmi radi by sme v rámci zhrnutia roka 
2021 poďakovali našim bežcom, ktorí nás 
svojou účasťou a veľkým srdcom pri zbier-
kach motivujú ligu naďalej organizovať 
a vylepšovať, rovnako tak mnohým dobro-
voľníkom, ktorí nám pomáhajú s prípravou 
jednotlivých kôl, starostom obcí, s ktorými 
máme veľmi dobrú a priateľskú spoluprá-
cu, a v neposlednom rade mestu Bánovce 
nad Bebravou, ktoré nás v našich aktivi-
tách podporuje. V roku 2022 pokračuje-
me v rýchlom tempe. Máme rozbehnutú 
Virtuálnu bánovskú bežeckú ligu a hneď, 
ako nám to podmienky dovolia, štartujeme 
klasickú BBL hromadnými pretekmi. Verí-
me, že to bude už čoskoro. Tešíme sa aj na 
Vašu účasť.  redakcia

Športovci zažili akési Déjà vu . Ich úsilie, o čo najviac gólov, bodov či sekúnd aj v uplynulom roku narazilo na opatrenia proti šíreniu koronaví-
rusu. Protipandemické nariadenia pripravili športovcov o niekoľko tréningov, zápasov a kluby o časť financií. Ako prežili ďalší ,,koronarok“ 

športové oddiely v našom meste sa dočítate v dvoch článkov v dvoch nasledujúcich vydaniach našich novín. Na úvod si prečítajte hodnotenie 
kolkárskeho a zápasníckeho oddielu a Bánovskej bežeckej ligy.
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Kam na turistiku v januári

Nedeľné korčuľovanie na vodnej nádrži Prusy

Radovan Kazarka 
prešiel ako nováčik Rally DAKAR

K S T  B á n o v c e  n a d 
Bebravou pozýva v  sobo-
tu 29. januára na Memo-
riál Jána Kušniera – 15. 
ročník. Bežkársky prechod 
časťou Nitrických vrchov. 
Trasa: Závada pod Čier-
nym vrchom – Žiar – Sedlo 
pod Čiernym vrchom – 
Kamenská skala – Široký 
diel – Omastiná – Uhrov-
ské Podhradie. V  prípade 
nepriaznivých snehových 
podmienok sa akcia koná 
ako turistická s  výstupom 
na hrad Uhrovec. Viac info: 
www. kstbanovce.sk, info@
kstbanovce.sk

Turisti obce Horné Na-
štice na začiatok roka ponú-
kajú návštevu lyžiarskeho 
strediska Kohútka ležiaceho 
na česko-slovenskej hranici. 
Výlet sa koná v sobotu 22. ja-
nuára a ponúka predovšet-
kým krásnu okolitú zimnú 
krajinu, kde bude len na vás, 
ako strávite deň. Stredisko 
ponúka možnosť stráviť deň 
na zjazdovkách, pre bežká-
rov je pripravených takmer 
20 km bežeckých tratí. To nie 
je všetko. V okolí je možnosť 
pešej turistiky po hrebeni na 
Malý Javorník 708 m.n.m. 
s možnosťou využitia snež-

níc. Kto nemá postačia aj 
mačky (v šmykľavom teréne 
istejší krok). Sánkovanie je 
tiež ďalšia z  možností ako 
stráviť deň v horách s deťmi. 
Všetko však záleží od sne-
hových podmienok a samo-
zrejme pandemickej situácie, 
ktorej podmienky treba do-
držiavať. Odchod autobusu:
Žitná Radiša: 6.30 h / z AS 
Bánovce nad Bebravou: 7.00 
h. Pre informácie o ďalších 
krokoch týkajúcich sa toho-
to zájazdu sledujte komunitu 
Turisti obce Horné Naštice.

KT Podhoran Podluža-
ny pozýva na 14. ročník zim-

ného pochodu cez tri vrcho-
ly v Podhorí Bradlo, Kňaží 
stôl, Vysoká, ktorý sa usku-
toční dňa 29. januára 2022. 
Zraz účastníkov je 8.00  h 
pred Obecným úradom 
v Podlužanoch. Trasa Podlu-
žany – Dechtárina – Bradlo 
- Kňaží stôl - Trebichavské 
sedlo bude značená červe-
nobielou páskou. Z  Trebi-
chavského sedla cez Vysokú 
sa pôjde do Podlužian po 
zelenej značke. Dĺžka trasy je 
približne 16 km. Po ukonče-
ní pochodu obdržíte drobnú 
pozornosť a účastnícky list. 

(r)

Počas nedele sa naša priehra-
da hemžila korčuliarmi. Nezabú-
dajme však najmä na bezpečnosť. 
Bezpečný ľad musí mať aspoň 10 
centimetrov, no otvorená vodná 
plocha nikdy nie je na celej ploche 
rovnako zamrznutá! Čo robiť, keď 
začne ľad praskať? Dárius Darpáš 
na slovo vzatý odborník zo sered-
ského ženijného útvaru radí: „Člo-
vek by si mal ľahnúť na  brucho, 
aby rozložil hmotnosť a  odplaziť 
sa na breh.“ Ako prežiť, ak sa ľad 
prelomí? Vojenský potápač Mi-
chal Ščepko vysvetľuje. „Keď ľad 

povoľuje, je to cítiť. Rozpažte ruky, 
aby ste mali šancu ostať hlavou nad 
hladinou.“ Najdôležitejšie je pod-
ľa potápača nepanikáriť. „Človek, 
ak sa nehýbe, tak vo vode studenej 
1°C vydrží 20 minút,“ hovorí Ščep-
ko. Ruky a nohy vraj fungujú ako 
chladič. Ak sa nimi prudko hýbe, 
vháňa sa do  nich krv a  telo sa 
rýchlejšie ochladzuje. „Keď sa vám 
nedarí z  vody dostať, nehýbte sa 
a volajte o pomoc,“ radí. Užívajte 
si zimné radovánky, no korčuľujte 
vždy s najväčšou opatrnosťou.

 Zdroj: Plus jeden deň

Už 44. ročník asi naj-
známejšej diaľkovej súťaže 
pozná svojich hrdinov. Tra-
dične štartovala rely 1. janu-
ára a posledná etapa končila 
14. januára. Ako nováčik ju 
úspešne dokončil aj Radovan 
Kazarka, ktorý takto repre-
zentoval náš kraj.

Posádku čakalo viac 
ako osemtisíc kilometrov, 
z  toho približne polovica 
bola ostrých. Rozdelené boli 
do dvanástich etáp. Rado-

van Kazarka sa stal prvým 
Slovákom, ktorý sa posadil 
za volant súťažnej Tatry 815. 
Práve táto značka je spojená 
s nedávno zosnulým Karlom 
Lopraisom. Ten od roku 1998 
štartoval s  legendárnou Tat-
rou 4x4, ktorá mala prezývku 
PUMA. Podľa nej postavili 
repliku tohto špeciálu, ktorá 
absolvovala DAKAR v  ka-
tegórii Clasic. Posádku tvo-
rila trojica v zložení Radovan 
Kazarka pilot, navigátor Jozef 

Kalina a  mechanik Róbert 
Kasák. Jozef Kalina patrí rov-
nako medzi legendy. Navigo-
val aj Karla Lopraisa, ktorý 
má šesť víťazstiev, z toho tri 
so spomínaným navigáto-
rom. Ako nováčik dorazil 
Radovan Kazarka s  Tatrou 
v  celkovej klasifikácii v  ka-

tegórii clasic na 90. priečke. 
Medzi kamiónmi bol na kon-
ci prvej desiatky. Podľa jeho 
slov sa mu podaril naplniť zá-
kladný cieľ, a to dokončiť túto 
súťaž a pekné umiestnenie je 
iba ďalšia čerešnička na torte. 
Posádke gratulujeme!  (mt)

 Foto: Fesh Fesh Team

Radovan Kazarka

3. KOLO 
VIRTUÁLNEJ LIGY 
PRIPRAVENÉ! 

Veríme, že ste si počas 
sviatkov oddýchli, ide sa to-
tiž opäť súťažiť. Nevymýšľa-
me nič špeciálne a bežecký 
rok 2022 otvárame trošku 
lenivo, ale veľa bežcov to 
ocení. Behať budeme „zá-
hradky“, známu bežeckú 
trať do každého počasia, 
ktorá síce veľa bežcov nudí, 
ale ešte viac bežcov na ňu 
nedá dopustiť. Je jedno, 
do ktorej skupiny patríte, 
behať treba! Trať je vcel-
ku orientačne nenáročná, 
ľahko „behateľná“ a vďaka 
tradične dobrej práci traťo-
vého komisára Mariána aj 
dobre vyznačená. Aby však 
nebola úplná nuda, urobili 
sme z trate aký-taký okruh, 
smerom do Horných Naštíc 
bežíte vrchom vedľa cinto-
rína po spevnenej štrkovej 
ceste a naspať okolo splavu 
po peknom asfalte. Väčšina 

trate je na málo frekven-
tovanej ceste, ale tak ako 
minulý rok, aj teraz bež-
cov čaká výživný výbeh od 
Okresnej prokuratúry ku 
kostolu Sv. Mikuláša, resp. 
požiarnej zbrojnici, kde tre-
ba dať väčší pozor nielen 
na tepy, ale aj na premáv-
ku. Začiatok bol v  nedeľu 
9. januára, končíme o dva 
týždne, 23. januára. Opäť 
cez Stravu, kde môžete vi-
dieť aj súťažný segment 
https://www.strava.com/
segments/27183938. 3. kolo 
virtuálnej Bánovskej bežec-
kej ligy bude možno na naj-
bližšie týždne posledné. Ak 
nám totiž situácia dovolí, 
stretneme sa naživo prvým 
kolom klasickej BBL-ky 
koncom januára. Preto si to 
naplno užite. Držíme palce 
a tešíme sa na cieľové foto-
grafie. Pavol Struhár, BBL

Paulínka ZekaPaulínka Zeka Vodná nádrž PrusyVodná nádrž Prusy

Suveníry v IC
V Informačnom centre na námestí Ľ. Štú-
ra okrem informačných služieb a kopíro-
vania, nájdete ponuku zaujímavých kníh 
a suvenírov.
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týždenník 
občanov mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

 Kúpim 2-izbový byt v BN. Tel. 0918 489 541.
 Predám málo používaného dreveného húpacieho koníka z Dráčika za 15 eur. 
Tel. 0948 512 502.

INZERCIA

Vyhláška k organizácii hromadných podujatí 
2/2022 V.v. SR


